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Aanwezig: De minister-president De Quayen de ministers 
Van Aartsen, Beerman, Cals, Klompé, Korthals 
(bij de punten 2, 4 a t/m 4 c), Marijnen , De 
Van Rooy, Toxopeus, Visser (bij de punten 2 
t/m 4 c) en Zijlstra (Afwezig minister Luns~ 

Voorts zijn aanwezig de staatssecretarissen 
Van den Berge, Van Houten en Schmelzer. 

Pous, 
4 a 

1 • Prioriteiten 19 61 -19 63 - -
Aangehouden tot 2 mei 1960. 

2. Algemene belastingherziening (Wetsontwerp; brief van de 
~ staatssecretaris van Algemene Zaken dd. 21 april 1960, 
nr. U 9367; zie notulen ministerraad 22 april 1960, punt 17) 

Minister Zijlstra merkt naar aanleiding van de 
vorige discussie op, dat staatssecretaris Van den Berge en 
hij het erover eens zijn, dat de commissarisbelast ing e ~gv _ 
lijk moet vervallen, maar-daarmede is men polit~ek in een 
moeilijke situatie, omdat dit in het parlement op grote 
weerstand zal stuiten, niet alleen bij de oppositie. De 
minister-president heeft over dit punt nagedacht en is tot 
de conclusie gekomen, dat een voorstel tot afschaffing op 
het ogenblik politiek gesproken onverstandig zou zijn. 

Minister Beerman merkt op, dat de commissarisbe
lasting een bezettingsmaatregel is en dat er een afspraak 
met~de Kamer is, dat de minister van Justitie niet meer de 
handhaving van bezettingsmaatregelen zal voorstellen, waRr
omtrent geen wetsontwerp ter regeling van die materie is 
ingediend (behoudens enkele uitzonderingen). Spreker heeft 
vorig jaar bij de behandeling van de desbetreffende wet be
zettingsmaatregelen meegedeeld, dat de minister van FinRn
ciän hem had toegezegd, dat er een voorstel inzake de COID
missarisbelasting zal komen. Minister ~jjlstra voegt hier
aan toe, dat hij er thans niet over in de raad zou spreken 
als het hier geen bezettingsmaatregel betrof . Thans moet 
beslist worden over de vraag of de commissarisbelasting in 
de nieuwe wetgeving wordt opgenomen ; anders moet deze be
lasting verdwijnen. 

Staatssecretaris Schmelze-:- . ----~- .... _-----_.--
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5. Buitenlands beleid -

~ Versnellingsvoorstellen van de ~EG (Zie notulen R~A 
dd 0 2è) april 1960 1 punt 2a) 

De minister-president merkt op met betrekkinp 
tot het nieuwe stuk 1 dat ter vergadering wordt rondged~eld 
dat dit thans niet de vorm van een ontwerp- resolutie heeft: 
Minister De Pous zegt ter toelichting, dat het voorgestelde 
standpunt ten aanzien van de versnelling van de EEG posi
tiever is geformuleerd~ terwijl t hans in punt 1 de land
bouwkwestie als "mits" is opgenomen, waarvan de tekst nog 
iets sterker geformuleerd zal kunnen worden. 

l'hnister Zi .lIstra neemt aan 1 dat punt 2 inzake 
de verhouding van de ~BG tot de buitenwereld ook tot de 
voorwaarden beho ort . }.hnister De Pous antwoordt bevesti 
gend; hieraan zal nog het punt c van het vorig ontwerp kQn
nen worden toe gevoegd. 

r.iinister Mari.lnen heeft in eerdere berichten ge
lezen~ dat in het versne llingsvoorstel van de Europese COm
missie ook een landbouwparagraaf zou worden opgenomen. Vol
gens krantenberichten is hiervoor een tekst opgesteld, maar 
zou de Europese Commissie (bi j afwezigheid van dr . r1ans
holt en op voorstel van prof. Hallstein na diens besprekin
gen in Bonn) deze paragraaf onder taf el hebben laten val
len. De Duitse opvatting is~ dat er voorstellen van de Euro 
pese Commissie zijn over de uitvoering van de landbouwpa
ragraaf in het ~3G-verdrag en dat men zich dan thans niet 
druk moet maken over versnelling voor deze sector. Dit 
standpunt is voor spreker niet aanvaardbaar 1 omdat zo lang 
bedoelde voorstellen niet zijn aanvaard dit een vogel in 
de lucht is. In het onderhavige concept is gevolgd wat in 
het versnellingsvoorstel van de Europese Commissie over de 
landbouw zou staan; dat betekent geen overeenkomstige ver
snelling maar het ongedaan maken van de achterstand ten 
opzichte van de industriële produkten. Naar aanleiding van 
de vraag wat van de landbouwpunten in dit conc ept als con
ditiones sine qua non moet worden gezien meent spreker, 
dat in het algemeen de besprekingen in de R~A en de minis 
terraad duidelijk hebben gemaakt hoe het probleem benaderd 
moet worden. Spreker weet nog niet vvelke suggesties de le
den van de Europese Commissie Hallstein, Mansholt en Rey 
bij hun bezoek maandag zullen doen. Voorts hebben minister 
De Pous en spreker no g een bespreking gehad met de vaste 
commissie voor de landbouw. Hij meent, dat onzerzijds be
paald moet worden vastgehouden aan de eis van uitvoerin~ 
van de landbouwparagraaf van het EEG-verdrag; de les die 
Benelux in dit opzicht heeft gegeven, spreekt daarvoor een 
duidelijke taal. Hij meent echter ook, dat aan de Neder
landse delegatie een zekere speelruimte moet worden ge laten. 

llinister Zijlstra ••• 
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Minister Zi .llstra stelt de vraag of het !)ui tse standpunt 
dat de landbouw bij de versnelling geheel buiten beschou~ 
wing moet worden gelaten ,voor minister 1i[ari jnen dus on
aanvaardbaar is. minister nari jnen antwoordt /bevesti ,tJ"end. 

De minister-president ondersteunt de gedachte 
om de bewindslieden die deel uitmaken van de Nederlandse 
delegatie (Buitenlandse Zaken~ ~conomi sche Zaken, Land
bouwen Visserij en Financiën) ten aanzj_en v an de vraag 
wat precies conditiones sine qua non zijn tijdens de onder
h~ndelingen enige speelruimte te geven. 

:Minister Toxopeus stelt de vraaG of de Neder
landse delegatie, als zij het Duitse standpunt OB de land
bouw geheel buiten de beslissing over de versne1ling te 
houden niet aanvaardt? niet alleen komt te staan . IIinister 
Narijnen antwoordt, dat het Duitse standpunt politiek in 
Nederland onaanvaardbaar is. Minister !3eerman vraagt of 
Nederland dit kan tegenhouden. Hinister JVIarijnen wij st er
op, dat de beslissing eenstemmig genomen moet worden. 17at 
hierover in het onderhavige concept staat is een minimum
ei s. lhnis ter Beerman stelt de vraag waarInede men dan zal 
beginnen bi j het kie z'en van een onderhandelin;;sposi tie. 
1lTinister 1Jarijnen antwoordt, dat het onderhavige papier 
slechts een intern stuk is. 

StaatssecretarisSchmelzer hel"'innert eraan, dat 
minister Zijlstra in de RBA heeft voorgesteld, dat een ver
snelling ook een verkorting van de overgangsperio de moet 
meebrengen. ~linister Zijlstra is van oordeel, dat in de 
instructie aan de Nederländse delegatie ' in een v i jfde punt 
moet worden opgenomen, dat hierop wordt aangedrongen. I.Ii 
nister De Pous vraagt zich af of dat wenselijk is ; de ' geest 
van associatie met de andere ~Ul"opese landen kan op een 
later ogenblik weer meer gaan leven dan thans. I.Tinister 
Zijlstra is van oordeel , dat als er tussen de E~G en de 
~VA goede contacten zijn alles voor versnelling van de 
uitvoering van het ~~G-verdrag is te zeggen; psychologisch 
staat men in de :S:SG ook sterker als men zegt, dat me n we l- ' 
iswaar de ze versnelling wil, maar simultaan oolr maatre ge 
len zoals de verlaging van het buiLentarief ten gunste van 
de verhoudin~ tot de andere landen. 

~,Iinister :Beerman wijst erop, dat v oor de Neder
landse handel steeds het accent heeft ge legen op de over
zeese handel. De overgang sperio de geeft daarom de meeste 
moeilijkheden aan de Nederlanders. Voor Frankrijk heeft 
de handel met de 3VA minder betekenis, terwijl Franlrrijk 
en Duitsland ook wel enis e jaren een handelsoorlog kunnen 
riskeren. Voor Nederland zijn goede verhoudingen tot de 
~VA echter essentieel. 

Staatssecretaris Van Houten stelt de vraag of 
bepaalde punten van het Nederlandse standpw1t no~ tevoren 
aan de ==:;G-partners bekend gemaakt zullen worden. rin~ster 
r.~ari jnen deelt mede, dat de ::Uui t~e ambassadeur, l~ondelln~ 
het Duitse standpunt heeft overgebracht; het IlJkt hem dan 
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goed om in Bonn te zeg6en~ dat Nederland er niet aan denkt 
de landbouw buiten de beslissingen over de versnelling te 
laten. Spreker heeft de indruk~ dat Adenauer voor alles de 
versnelling tot stand wil brengen~ waarbij de indru~ is ont
staan, dat Nederland ~ich tegen de versnelling zal tonen. 
Onzerzijds kan men zich tegen het erbuiten stellen van de 
landbouw zeer we l verzetten als gezegd wordt~ dat ons de 
versnelling ook lief is. De minister- president stelt voor 
dat via de Nederlandse ambassadeur in Bonn wordt bekend g~_ 
Llaakt hoe het Nederlandse standpunt ten aanzien van het 
uitsluiten van de landbouwsector i so De raad verklaart zi ch 
hiermede akkoord. 

~.'Iinister De Pous ste l t voor voor de verklaring, 
die minister Luns op de bijeenkomst op 10 mei zal afleggen, 
een concept in overleg tussen Buitenlandse Zaken en Econo 
mische Zaken gereed te laten maken. Aldus wordt besloten. 

Staatssecretaris Van Houten stelt de vraag of nog 
een demarche in Rome en Parijs moet worden gedaan . De raad 
is van gevoelen, dat dit niet moet gebeuren . 

Nunister Zijlstra acht in het onderhavtge stuk 
punt 1 wel erg gedetailleerd. Hij meent, dat wel gesteld 
kan worden~ dat zowel de stilstand in de landbo~wsector als 
het Duitse standpunt tot uitsluiting van dit onderdeel van 
de versnelling onaanvaardbaar is. Staatssecretaris Van den 
Berge stelt voor de aanhef van punt 1 ongeveer als volgt 
te wijzigen: Waarborgen moeten worden gegeven, dat op land
bouwgebied verdere substantiële voortgang wordt gemaak~ om de 
discrepantie tussen de versnelling en de achterstand bij de 
uitvoering van de landbouwparagraaf te verminderen langs de 
lijnen aangegeven in punt 1 a. De raad stemt hiermede in. 

r,hni ster Zi j lstra herinnert eraan , dat in het on
derhavige stuk niets is opge nomen over het punt van de ver
snelling in de sociale sector (geli jke beloning van mannen 
en vrouwen). Jl/Ii nister Van Rooy merkt hieromtrent op, dat er 
een ambtelijke voorbespreking (zonder vertegenwoordigers 
van · Sociale Zaken en Volksge zo ndhei Q) heeft plaats gehad, 
waar men tot de conclusie kwam, dat de tekst van het voor
stel van de Europese Co~~issie op dit punt niet gevaarlijk 
is. flinister De Pous stelt voor te overwe Gen, dat minister 
Luns in zijn verklaring ook hierover een passage opneemt. 
Gezegd zou kunnen worden~ dat in de jongste tijd belangri j 
ke loonsverhogingen hebben plaats gevonden, waarbij ook de 
vrouwe nlonen betrokken werden. Mi nister Zij lstra is het on
verschilli~ of over dit onderdee l iets in dit stuk of in de 
verklaringOvan minister Luns wordt opgenomen, maar hij .. 
me ent, dat dit punt onzerzijds niet onweersproken moet bllJ 
ven. 1\1inister Mari jnen merkt hieromtrent op, dat de loonop
bouw in Frankrijk en Italië anders is doordat aan gehuwden 
niet onbelangrijke gezinstoeslagen worden gegeven . V~rsnel
de p'eli J·ktrekkin.rJ" van mannen- en vrouwenlonen geeft ln ons 

o 0 ' 

land daarom niet alleen economische moeilijkheden, maar pas~ 
ook beter in een ander systeem. jI,ü nister Van...Booy merkt op, 

dat over ••• 
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dat ov er de interpretatie van het bedoelde onderdeel van het 
EEG-verdrag nog overleg wordt gevoerd. Minister Klomï)é o telt 
voor~ dat de minister van Sociale Zaken en Volksgez ondheid 
over deze kwestie een nota voor de volgende vergadering bij 
de ministerraad indient . Minister Van Rooy he Eft hiertoe 
al opdra cht g e g even . 

Minister Beerman merkt mGt betre~king tot punt 
a 4 op blz.2 op~ dat de Europese Commissie in het verdrag 
bepaalde bevoegdheden heeft gekregen, zodat in de aangeduide 
procedure al i s voorzien en dit punt beter geschrapt kan 
worden. De raad stemt hiermede in. 

Minister Zijlstra merkt op, dat rond de 20% ver
l a ging van het buitentarief zich een complicatie blijkt voor 
te doen, die pas in d e R2A naar voren is gekomen. Het kan name
lijk zijn, dat de E~G het hele buitentari ef moet verlagen in 
het kader van de GATT omdat het met het oog op geconsolideerde 
posten in tarieven van de afzonderlijke landen te hoog is. Het 
zou dan kunnen zijn , dat de Fransen bereidwillig zijn om ver
laging van het buitentarief met 20% te aanvaarden omdat langs 
genoemde weg het buitentarief toch al met bijvo17% naar bene
den zou moeten. 

Minister De Pous voegt eraan toe, dat d e ze moei 
lijkheid nog niet is op te lossen, aangezien op ambtelijk 
niveau hierover nog besprek~ngen in Brussel plaats vinden. 
In het kader van de GATT mag men het tarief bij geconsoli 
deerde posten niet verhogen als men geen compensatle op 
andere plaatsen geeft; doet men dit laatste niet dan is het 
buitenland gerechtigd de tarieven bij geconsolideerde p osten 
op te trekken. Nu de tariefperc e ntages blj de goederen van 
de G-lijst gunstig zijn uitgevallen, gelooft spreker niet, 
lat uit tariefsverhoging bij geconsol±Earde posten een be 
langrijke verlaging van het buitentarief zal voortvloeien. 

Minister Tox opeus stelt de vraag of de verlaging 
met 20% niet boven op de GATT-activiteit kan komen. Minister 
De Pous antwo ordt, dat men dan zou moeten stellen, dat het 
buitentarief met 20% wordt verlaagd nadat dit in de GATT is 
vastgesteld. lfti nister p ij l str~ verzoekt voor de volgende 
vergadering van de ministerraa d na te gaan welke invloed 
de bedoelde GATT-verplichting kan hebben . Spreker heeft 
vernomen, d a t abu sj_evelijk als punt 2 d is weggevallen wat 
in h et vorig ontwerp punt 3 c was , dat handelde over overleg 
met de Verenigde Staten, Canada en de andere O~ES-l anden over 
verdere verlaging v a n tarieven na afloop van de GATT-onder
handelingen. Minister De Po~s antwoordt, dat dit alsnog zal 
worden opgenomen. Spreker merkt m(j t betrekking tot punt 3 op, 
dat men ook kan zeggen, dat de datum van ingang van de maatre 
gelen moet li ggen na afloop van besprekingen met de DVA, doch 
niet later dan 1 januari 1961. Mi nister Ëjjls}~~ merkt op, dat 
de datum van 1 januar i 1 9 61 op de inwerkingtreding van de 
versnelling zelf slaat . De Dil10n-onderhandelingen.zijn oP. 
1 januari 1961 nog niet gereed. De bedoeling van dlt punt lS, 
om de datum van 1 juli 1960 in het voorstel van de Eur?pese 
Commissie te wijzigen in 1 januari 1961. De raad ?es1ult. 
dat naar a a nleiding van de thans gehouden bespreklngen he~ 
concept zal worden herzien, zodat dit in de avondvergaderlng 
van de ministerraad v a n 2 mei a.s. opnieuw aan de rde kan 
komen. 
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